
 

Liepājas valstspilsētas pašvaldības dome 

pastāvīgā Sociālo lietu, veselības un sabiedriskās kārtības komiteja 

Rožu iela 6, Liepāja, LV-3401, tālrunis: 63404750, e-pasts: pasts@liepaja.lv, www.liepaja.lv 
 

SĒDES PROTOKOLS 
Liepājā 

2023.gada 16.martā Nr.3 

Sēde sasaukta 2023.gada 16.martā pulksten 12:00. 
Sēde atklāta 2023.gada 16.martā pulksten 12:01. 
Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Helvijs Valcis 
 

Sēdē piedalās 7 deputāti: 
      Uldis Lipskis 
      Helēna Geriloviča, attālināti 
      Uldis Hmieļevskis  
      Gints Ročāns 
      Salvis Roga 
      Vilnis Vitkovskis, attālināti 
      Jānis Vozņesenskis   

  
Sēdē nepiedalās 1 deputāte: 
      Madara Lapsa, attaisnotā prombūtnē 
 

Uzaicinātās personas:  
Elīna Tolmačova, Vides, veselības un sabiedrības līdzdalības daļas vadītāja (1.§)  
Diana Mejere, Sociālā dienesta vadītāja (2.§, 3.§) 
Nora Sudmale, Sociālā dienesta projektu daļas vadītāja (2.§, 3.§) 
 

Sēdi protokolē Iveta Fomina 
 

DARBA KĀRTĪBĀ: 

1. Par sadarbības līguma slēgšanu ar Sabiedrības integrācijas fondu. 

2. Informatīvs ziņojums par projekta "Kurzeme visiem" un pasākuma 
"Deinstitucionalizācija" realizācijas gaitu. 

3. Informatīvs ziņojums par izmēģinājumprojektu atbalsta pasākumu sniegšanai 
bezpajumtniekiem projekta "Dažādības veicināšana" ietvaros. 

 
1.§ 

Par sadarbības līguma slēgšanu ar Sabiedrības integrācijas fondu 
 

Ziņo Elīna Tolmačova:    - Informē, ka sagatavotais lēmuma projekts 
nepieciešams, lai noslēgtu līgumu ar Sabiedrības 
integrācijas fondu (turpmāk - SIF) par Vienas pieturas 
aģentūras trešo valstu pilsoņiem (turpmāk – aģentūra) 
izveidi. 2023. gada janvārī Liepājas valstspilsētas 
pašvaldībā ir saņemts SIF lūgums uzsākt sadarbību ar 
Liepājas valstspilsētas pašvaldību Vienas pieturas 
aģentūras trešo valstu pilsoņiem izveidei. Aģentūras 
uzdevums ir sniegt informatīvu un konsultatīvu atbalstu 



ārzemniekiem, lai sekmētu veiksmīgu iekļaušanos 
sabiedrībā. No Liepājas valstspilsētas pašvaldības tiek 
lūgts nodrošināt pakalpojuma sniegšanas vietu. Lai 
īstenotu Vienas pieturas aģentūras trešo valstu 
pilsoņiem izveidi, ir nepieciešams noslēgt sadarbības 
līgumu, kas atrunā pašvaldības un SIF tiesības 
pienākumus. Saskaņā ar sadarbības līgumu, 
pašvaldība nodrošina darba vietu diviem aģentūras 
darbiniekiem pašvaldības ēkā Rožu ielā 6, savukārt SIF 
ir atbildīgs par darbinieku atlasi, aģentūras tehnisko 
nodrošinājumu, pakalpojuma saturu un tā sniegšanu.  
     Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 

Par lēmumu balso:  
"par"  -  
 
 
“pret” –  
“atturas” –  
“nepiedalās” -  
 

 
    8 (Helēna Geriloviča, Uldis Hmieļevskis, Uldis 
Lipskis, Gints Ročāns, Salvis Roga, Helvijs Valcis, 
Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 
   nav 
   nav 
   nav 

Nolemj:     Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības 
jautājumu "Par sadarbības līguma slēgšanu ar 
Sabiedrības integrācijas fondu". 

 
2.§ 

Informatīvs ziņojums par projekta "Kurzeme visiem" un pasākuma 
"Deinstitucionalizācija" realizācijas gaitu 

 
Ziņo Nora Sudmale:    - Informē (prezentācija) par projektu "Kurzeme visiem" 

un atgādina, ka projekts tiek realizēts ar Eiropas Sociālā 
fonda atbalstu, sadarbībā ar Kurzemes plānošanas 
reģionu un tā mērķis palielināt Kurzemes reģionā 
ģimeniskai videi pietuvinātu un sabiedrībā balstītu 
sociālo pakalpojumu pieejamību dzīvesvietā personām 
ar invaliditāti un bērniem. Liepāja līdz 2023. gada 
sākumam apguvusi ap 770 000 eiro, projekta 
īstenošanas termiņš līdz 2023. gada 31. decembrim. 
Informē par īstenotajām projekta aktivitātēm: 
- aprūpes pakalpojums; 
- «Atelpas brīža» pakalpojums; 
- sociālās rehabilitācijas pakalpojumi bērniem ar 
funkcionāliem traucējumiem; 
- sociālās rehabilitācijas pakalpojumi bērnu 
likumiskajiem pārstāvjiem. Pakalpojumus līdz šā gada 
30.septembrim turpinās saņemt gandrīz 70 bērni un 
viņu vecāki. Atzīmē, ka ievērojami pieaudzis aprūpes 
pakalpojuma saņēmēju skaits – no 7 personām 
(2021.gadā) līdz 22 (2022. gadā). Informē par 
specializētajām darbnīcām Teodora Breikša ielā, kur 
2023. gadā sāks darboties specializētās darbnīcas, 
nodrošinot dažādas nodarbības, t.sk. sveču 
izgatavošanu un papīra dizaina lietas. Nodarbības vadīs 
darba terapeits. Informē, ka 2023. gadā norisināsies 
pilngadīgu personu ar garīga rakstura traucējumiem 
pāreja no VSAC «Kurzeme» filiālēm «Iļģi» un «Aizvīķi» 



uz grupu dzīvokļiem Viršu ielā 9/11, Liepājā.  
     Atzīmē, ka dzīvojamajā mājā Salmu ielā 53 un 
Kuldīgas ielā 20 izveidotas ģimeniskai videi pietuvināts 
pakalpojumu sniegšanas veids Liepājas Bērnunamā 
dzīvojošajiem bērniem vecumā no 2-18 gadiem; 
kopējais vietu skaits tiks nodrošināts 16 personām. 

 
Runā Diana Mejere: 

 
   - Piebilst, ka Sociālais dienests ir veiksmīgi 
nokomplektējis darbinieku komandu, kas strādās 
jaunizveidotajos sociālās infrastruktūras objektos.  

 
Runā Helvijs Valcis: 

 
   - Atzīmē, ka, uzsākoties pakalpojuma īstenošanai 
grupu dzīvokļos, ārpusģimenes aprūpes ēkās un 
specializētajās darbnīcas, Sociālajam dienestam tiks 
lūgts organizēt šo infrastruktūras objektu apskati 
komitejas deputātiem. 

 
Runā Salvis Roga: 

 
   - Vai visas personas, kurām tas būtu nepieciešams, 
saņems projektā ietvertos aprūpes pakalpojumus? 

 
Runā Diana Mejere: 
 

 
   - Atzīmē, ka šos pakalpojumus var saņemt tikai tās 
personas, kuras projekta ietvaros ir tikušas izvērtētas. 
Personas, kuras nav tikušas izvērtētas, bet, kurām 
nepieciešams attiecīgs pakalpojums, var saņemt cita 
veida atbalstus, kuri noteikti Domes saistošajos 
noteikumos.  

 
Runā Salvis Roga: 

 
   - Jautā, kas notiks, noslēdzoties projektam – vai šis 
pakalpojums vairs netiks nodrošināts arī šīm personām, 
kuras to līdz šim būs saņēmušas? 

 
Runā Diana Mejere: 

 
   - Specializētajās darbnīcās sniegtais pakalpojums un 
ģimeniskai videi pietuvinātie pakalpojumi tiks sniegti arī 
pēc projekta noslēgšanās. Šim mērķim pašvaldība 
plāno finansējumu budžetā. Par “mīksto” pakalpojumu 
nodrošināšanu tiek domāts valsts līmenī. 

 
Runā Helvijs Valcis: 

 
   - Piebilst, ka arī pašvaldības līmenī tiek domāts par to, 
kā turpināt šo projektu, izveidojot pakalpojuma 
sniegšanas sistemātiskumu.  

 
Runā Gints Ročāns: 

 
   - Vai specializētajās darbnīcās personu izgatavotie 
produkti tiks arī komercializēti? Šiem produktiem ir 
pievienotā vērtība. 

 
Runā Diana Mejere: 

 
   - Atzīmē, ka par šo jautājumu tiek diskutēts valstiskā 
līmenī – par normatīvo aktu regulējumu, kas noteiktu, ka 
klientu izgatavotie produkti varētu tikt realizēti. Sociālais 
dienests ir nosūtījis vēstuli Labklājības ministrijai par šī 
jautājuma aktualizēšanu. Šobrīd klientu darbiņi tiek 
realizēti pret ziedojumiem. 

Par lēmumu balso:  
"par"  -  
 
 

 
    8 (Helēna Geriloviča, Uldis Hmieļevskis, Uldis 
Lipskis, Gints Ročāns, Salvis Roga, Helvijs Valcis, 
Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 



“pret” –  
“atturas” –  
“nepiedalās” -  
 

   nav 
   nav 
   nav 

Nolemj:      Pieņemt zināšanai informāciju par projekta 
"Kurzeme visiem" un pasākuma 
"Deinstitucionalizācija" realizācijas gaitu. 

 
3.§ 

Informatīvs ziņojums par izmēģinājumprojektu atbalsta pasākumu sniegšanai 
bezpajumtniekiem projekta "Dažādības veicināšana" ietvaros 

 
Ziņo Nora Sudmale:    - Informē (prezentācija) par izmēģinājumprojektu 

atbalsta pasākumu sniegšanai bezpajumtniekiem 
projekta "Dažādības veicināšana" ietvaros. Projekta 
īstenotājs ir Sabiedrības integrācijas fonds. 
Izmēģinājumprojekta partneri Rīgas, Liepājas un 
Valmieras valstspilsētu pašvaldības. Projekta mērķis 
veicināt sociālās atstumtības un diskriminācijas 
riskiem pakļauto personu nodarbinātību un 
sociālekonomisko iekļaušanos, vienlaikus sekmējot 
sabiedrības informētību, vispārējo izpratni par 
diskriminācijas novēršanu un iekļaujošu sabiedrību. 
Projekta īstenošanas laiks no 2022. gada 1. augusta 
līdz 2023. gada 15. decembrim. Pašvaldība ir 
piešķīrusi  dzīvokļus 10 cerīgāko bezpajumtnieku 
izmitināšanai. 2022. gada oktobrī piešķirotajos 
mājokļos izmitināti 7 bezpajumtnieki, no decembra ir 
apdzīvoti visi 10 dzīvokļi. Katram projekta dalībniekam 
tika piešķirti 100 eiro remontdarbu veikšanai. Tiek 
nodrošināta papildus atbalsta pasākumi 
bezpajumtniekiem, piemēram, speciālistu 
konsultācijas (sociālā darbinieka, psihiatra, narkologa, 
jurista u.c.), sociālo mentoru atbalsts sociālo prasmju 
atjaunošanai, veselības uzlabošanas un informatīvi 
izglītojoši pasākumi u.c.   
    Projekta laikā pašvaldības speciālisti ir piedalījušies 
pieredzes apmaiņas braucienos, dizaina domāšanas 
darbnīcās, kur tiek izstrādāti priekšlikumi un risinājumi 
pakalpojuma apraksta pilnveidei.  
 

Runā Salvis Roga:    - Jautā, kas notiks ar šiem cilvēkiem, noslēdzoties 
projektam 15.decembrī? 

 
Runā Diana Mejere: 

 
    - Atbilstoši normatīvajos aktos noteiktajam, šiem 
cilvēkiem būs jāatstāj ierādītie dzīvokļi, izņemot tām 
personām, kuras būs nokārtojušas invaliditāti. 
Personas, kuras ir darbspējīgā vecumā un, kurām nav 
noteikta invaliditāte nevar pretendēt uz pašvaldības 
palīdzību dzīvokļa jautājumā. Piebilst, ka šis ir 
izmēģinājumprojekts. Sociālās integrācijas fonds ir 
atzinis, ka projekta īstenošanas termiņš ir par īsu, būtu 
nepieciešams to pagarināt līdz diviem gadiem. Ja 
persona divus gadus ir spējusi izpildīt projekta 
nosacījumus, tad var uzskatīt, ka viņš ir iekļāvies 



sabiedrībā un būtu sniedzama pašvaldības palīdzība 
dzīvokļa jautājuma risināšanā.  

 
Runā Uldis Hmieļevskis: 

 
   - Norāda, ka nepieciešams plašāks redzējums un 
risinājums tiem projekta klientiem, kuri spējuši 
pilnvērtīgi atgriezties sabiedrībā, viņiem būtu 
jānodrošina šī atbalsta nepārtrauktība. Gan valsts, gan 
pašvaldības ietvaros minētajam pilotprojektam būtu 
jānodrošina turpinājums.  

  
Runā Diana Mejere: 

 
   - Atzīmē, ka ļoti būtisks faktors dalībai projektā ir tas, 
ka klientam vispirms tiek piešķirts dzīvoklis. Līdz ar to 
persona ir motivēta meklēt darbu, izmantot 
pakalpojumus, kurus piedāvā Atkarību profilakses 
centrs u.c., jo iegādāties mājokli, pie šī brīža cenām, 
šo personu lokam nav iespējams. 

 
Runā Jānis Vozņesenskis: 

   
   - Vai plānots šo projektu integrēt sociālā 
pakalpojuma līmenī? 

 
Runā Diana Mejere: 

 
   - Šobrīd Sociālais dienests vēl nevar atbildēt vai šis 
projekts tiks ieviests kā pastāvīgs pakalpojums. 
Projekts un tā rezultāti tiks vērtēti, tam noslēdzoties. 

Par lēmumu balso:  
"par"  -  
 
 
“pret” –  
“atturas” –  
“nepiedalās” -  
 

 
    7 (Helēna Geriloviča, Uldis Hmieļevskis, Uldis 
Lipskis, Gints Ročāns, Salvis Roga, Helvijs Valcis, 
Jānis Vozņesenskis) 
    nav 
    nav 
    1 (Vilnis Viltkovskis)  

Nolemj:     Pieņemt zināšanai informāciju par 
izmēģinājumprojektu atbalsta pasākumu 
sniegšanai bezpajumtniekiem projekta "Dažādības 
veicināšana" ietvaros. 

  

Sēde slēgta 2023.gada 16.martā pulksten 12:41. 
 

Priekšsēdētājs                                 Helvijs Valcis  

Priekšsēdētāja vietnieks                                                                 Uldis Lipskis 

Komitejas locekle                                                                            Helēna Geriloviča 

Komitejas loceklis                                                                           Uldis Hmieļevskis 

Komitejas loceklis                                                                           Gints Ročāns 

Komitejas loceklis                                                                           Salvis Roga 

Komitejas loceklis                                                                           Vilnis Vitkovskis  

Komitejas loceklis                                                                           Jānis Vozņesenskis                                    
 

Protokolēja                Iveta Fomina  

 

 

ŠIS DOKUMENTS IR PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU  

UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 



 
 


